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NSGEODETI NISMO SAMO 
GARAČI BISTREGA UMA, SMO 
TUDI DOBRE DUŠE IN IMAMO 

ZLATO SRCE

WE SURVEYORS ARE NOT 
ONLY HARD WORKERS WITH 
SHARP MINDS, WE ARE ALSO 
GOOD SOULS, AND HAVE A 
HEART OF GOLD

Joc Triglav

52. Geodetski dan, slavnostna akademija, Hotel Habakuk, 8. oktober 2024

Spoštovane geodetinje in geodeti, spoštovani udeleženci slavnostne akademije, nocoj je tak večer, da 
slavimo geodezijo in vse, ki smo in ste s svojim delom tako ali drugače povezani z geodetsko službo. 
Dajmo si duška in bodimo ponosni na to našo stroko in znanost, na vse naše dosežke v geodetski službi 
ter zaupajmo vase in v našo svetlo prihodnost.

Do geodezije so me pripeljali zemljevidi, ki jih imam rad že od ranega otroštva. Ko še nisem hodil v šolo, 
sem pred spanjem najraje gledal zemljevide v bratovem šolskem atlasu in sanjaril. Bili so tako lepi, da sem si 
z njimi v otroški domišljiji lahko živo naslikal vse tiste daljne dežele in morja. Ko sem se utrudil, sem si atlas 
za lepše sanje pospravil kar pod blazino. S pomočjo zemljevidov sem se poleg vizualnega spoznavanja skriv-
nosti našega planeta postopoma naučil tudi brati. Potem se je moja ljubezen do zemljevidov in vseh možnih 
informacij o našem planetu še dodatno razcvetela. O kakšni geodeziji pa takrat seveda še nisem nič vedel.

Bila je pomlad leta 1977, ko je na informativnem dnevu na geodetskem oddelku fakultete vame kot 
grom in strela udarilo jasno spoznanje. Prav geodeti so tisti, ki so nam izmerili, kako velik je naš planet 
in kakšne oblike je. Geodeti znajo s svojimi krasnimi instrumenti natančno izmeriti kar koli na tem 
svetu, od najmanjših podrobnosti našega naravnega in grajenega okolja do daljnih širjav vesolja. Torej 
prav geodeti s svojim izjemnim znanjem in skrbnim delom izdelujejo vse te meni tako ljube zemljevide 
in karte. Seveda sem bil takoj kuhan in pečen, o izbiri študija in poklica ni bilo prav nobenega dvoma 
več. In ga ni niti danes, po dobrih štirih desetletjih dela v kolektivu odličnih sodelavk in sodelavcev v 
Murski Soboti. Grom in strela novih spoznanj v geodeziji in katastru sta bila namreč tudi tu nenehno 
na delu, da smo lahko skupaj ustvarjali male čudeže.

Mogoče porečete: ljubezen, lepota, navdušenje, sanje, domišljija, pa še grom in strela povrh – kaj pa naj 
s tem počnemo v geodeziji? Saj vendar vsi vemo, da mora geodet predvsem odlično obvladati številke, 
formule in matematiko, šele daleč potem pride na vrsto tudi kaj drugega. Res je, ponosni smo na našo 
znanost merjenja, na vse naše obsežno znanje o številnih zapletenih instrumentih in računskih postopkih, 
ki nam omogočajo merjenje in kartiranje tega fizičnega sveta okoli nas, kar vse tako skrbno evidentiramo 
in vodimo v svojih prostorskih evidencah do neverjetnih podrobnosti.

Geodezija je z večtisočletno zgodovino najstarejša znanost o Zemlji. Praoče geodezije Eratosten nam je 
že pred dvema tisočletjema s svojo genialnostjo postavil znanstvene temelje, na katerih še danes gradimo 
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svoje poslanstvo. Vedno smo bili visoko tehnološko in organizacijsko usposobljen poklic. Tehnološke 
novosti in napredne tehnologije smo sprejemali hitreje in uspešneje kot mnogi drugi poklici, saj so bili 
v naših vrstah skozi stoletja tudi najbolj briljantni svetovni naravoslovni umi. Taki pač smo geodeti, taki 
smo bili skozi vsa obdobja zgodovine in taki smo tudi danes, vedno v špici razvoja.

Naše skozi stoletja zgrajeno dragoceno znanje se danes skozi velike tehnološke tokove v vedno večji meri 
preliva v jedro sodobnih tehnologij. Izkoristimo čim več prednosti izboljšav, ki nam jih ponuja tehnologija! 
Naš zaščitni znak sta natančnost in točnost, vendar družba od nas in od našega poklica pričakuje in zahteva 
veliko več kot zgolj to. Vse bomo zmogli, ne pozabimo pa na skrivnosti teh dveh naših temeljnih pojmov, 
čeprav postajajo sredstva in poti do teh zadnjih milimetrov ali centimetrov tako enostavni in preprosti, da 
bi kdo utegnil kar napisati eno od tistih znanih rumenih knjig z naslovom Geodezija za telebane.

Nismo še tam, a tudi ko bo taka knjiga nekoč napisana, brez geodetov ne bo šlo. Geodeti smo ljudje 
in delamo za ljudi. Noben čip in nobena umetna inteligenca v glavah robotov kljub vsem računskim 
zmogljivostim, domnevni vsevednosti in analitični superiornosti ne more enakovredno nadomestiti 
naših izvirnih človeških lastnosti, naše sposobnosti razumevanja prostora in potreb strank, sposobnosti 
vživljanja v njihove probleme in energije za njihovo reševanje. Geodeti nismo samo garači bistrega uma, 
smo tudi dobre duše in imamo zlato srce! Pri tem si na ta naš slavnostni večer dovolim rahlo pretiravati 
z izjavo, da so prav te lastnosti vedno bile in bodo tudi ostale naša zmagovalna kombinacija.

Spoštovani, naj zaključim. S ponosom na naše dosedanje dosežke in zaupanjem v našo izjemno svetlo 
prihodnost vam torej vsem kličem: hvala, geodetinje, geodeti in srečno! Srečno, geodezija!

dr. Joc Triglav, univ. dipl. inž. geod.
Murska Sobota

e-naslov: joc.triglav@siol.net
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